
 

 
 

Generalforsamling i Helsinge Svømmeklub 
lørdag den 25. februar 2023 kl. 9.30 

i Store Sal i Kulturhuset 
  
Referat fra Generalforsamlingen:  
 

1. Valg af dirigent  
- Kathrine F valgt som dirigent og Stig P valgt som referent 
- Det konstateredes, at Generalforsamlingen var indkaldt rettidigt og iht. vedtægterne.  

 
2. Bestyrelsens beretning for det forløbne år  

 
Formanden Lars F præsenterede Bestyrelsens beretning for 2022: 

Året 2022 har været noget når det mest normale vi har haft siden pandemiens udbrud. 
 
I svømmeskolen har året været et typisk post corona år. Alle har brugt kræfterne på at 
finde rytmen igen efter et par år med nedlukninger og ustabilitet. Vi har fået ny 
svømmeskole leder, Carsten Jokumsen, som vi sidste år fik ind som breddekonsulent. 
 
Både medlemmer, trænere samt hjælpetrænere har været glade for at komme i gang 
igen, men flere hold – især i det store bassin, har oplevet fald i søgningen. Det er en 
tendens der også kan ses i andre klubber, men det betyder, at vi skal lægge os i selen for 
at gøre klubbens tilbud mere attraktive for målgruppen på 8-12 år. 
 
I foråret blev der afholdt Gubbi-stævne, hvor hele klubben deltog – både store og små 
svømmere. Der var ekstraordinært mange deltagere fra svømmeskoleholdene, og det var 
vi meget glade for at se. Den succes vil vi gerne gentage igen i 2023. Det er den slags 
svømmefester, der kan samle klubben og øge glæden ved at være en del af fællesskabet. 
 
Sommerperioden betød nok engang på Swim Camp for klubbens medlemmer og andre 
interesserede børn og unge i ugerne 26, 27 og 28. Her blev børnene mødt af sjove, 
dygtige og energiske trænere fra klubben, der gav børnene en masse gode og livlige 
timer i og udenfor bassinerne. Vigtigst af alt blev også trænerne og hjælpetrænerne 
dygtigere i løbet af sådan en koncentreret uge. Det er nemlig et vigtigt led i de unges 
træneruddannelse, at de får ansvar og opgaver med fx Swim Camp. 
 



I samarbejde med Gribskov Kommune stod klubben endnu engang for at tilbyde 
sommersvømning til kommunens børn ved Østmolen i Gilleleje. 
 
Året blev afsluttet med noget nyt, nemlig en fælles juleafslutning for alle børn i 
Svømmeskolen. Her mødtes vi til julehygge i og omkring bassinerne en af de sidste 
lørdage inden jul. Alle deltagende trænere og frivillige syntes at arrangementet gik godt. 
Der var smil hos både store og små – og besøg af julemanden. Her vil vi i klubben især 
gerne sige tak til alle konkurrencesvømmerne, der skiftede træningen ud med frivilligt 
arbejde denne dag og hjalp med at holde øje med de mange medlemmer i hallen. 
 
Også i vores konkurrence afdeling har der også været fart på. Til DM-Junior i Odense 
lavede de 100 procent pr. fantastisk svømning af alle, historisk stort hold 14 svømmere. 
 
Til DM-Senior, DM ugen i Aalborg, første gang det afvikles på den måde. Frederik var 
eneste deltager, til gengæld to senior DM medaljer til ham for første gang. 
 
DM årgang, Nicolai og William svømmede supergodt og var med fremme og kom bl.a. i 
finalerne. 
 
Sæsonstart rigtig fint 2023 (august), mange svømmere på holdene og stort fremmøde til 
træningen. 
 
K1 træningslejr på Mallorca var super fin. 
  
DM-Junior i Esbjerg, godt stævne masser af gode tider og igen et stort hold. 
 
DM-HOLD – Dejlig weekend med masser af god svømning, vi var rigtig mange med og vi 
svømmede os frem til en 2. plads (sølv, til åbne DM for hold). 
 
DM-Senior – sidste stævne i år 2022, igen mange svømmere med, De junior svømmere 
som vi havde med til stævnet, fik en øjenåbner for hvor stor forskel, der er fra DM junior 
til DM-Senior. Men gode dage i Vejle, hvor vi svømmede nogle gode holdkapper og fik 
finaleløb.  
 
Danske årgang William og Arn igen 11 starter 11 pr. Gode dage i Esbjerg. 
 
Emily G har været igennem et godt forløb i USA og kommer retur til Danish Open. Hun 
virker glad og fuld af svømmeglæde og det bliver spændende at se om hendes nye 
trænere og Emily selv er kommet godt i gang.  
 
Rigtig mange dyre ture til Jylland, det koster kassen og kræver stor forældrehjælp med 
transport, mad, officials osv. Tak til alle der har givet en hånd. 
 
Dette er også min sidste beretning. Efter 6 år som formand i svømmeklubben, har jeg 
valgte at stoppe og overlade posten til friske kræfter. 
Det har været 6 spændende år og indlæringskurven har været stejl.  
 



Jeg er sikker på at bestyrelsen med en ny formand i spidsen, vil føre den fantastiske 
svømmeklub vi har videre. 
Tak til jer der har været med undervejs. 
 

3. Fremlæggelse af regnskab for det forløbne år til godkendelse og fremlæggelse af budget 
for det kommende år 
 
Lars F fremlagde regnskabet for 2022 samt budget for 2023: 
- Der fine sponsorarbejde, primært ved Carsten K har bidraget fint til indtægtssiden 

ligesom diverse tilskudsposter 
 

- SwimCamp blevet noget dyrere en tidligere pga. nye tiltag samt kommunalt krav om 
leje af svømmehallen ift. SwimCamp har påhvirket udgiftssiden. 

 
- Herudover har den de mange kvalificerede svømmere til DJM + DM + DHM tynget på 

udgiftssiden 
 

- Dette har samlet set resulteret i et underskud på kr. 263.000,- (budgetteret med et 
underskud på kr. 270.000,-). Den tidligere hensatte potentielle Corona-refusion på kr. 
300.000,- har ligeledes påvirket regnskabet for 2022. 

 
- Budgettet for 2023 blev gennemgået hvilket viste et forventet underskud på kr. 

61.800,-  
Lars meldte, at dette ikke kunne blive ved med at gå med et budgetteret underskud og 
den fremtidige Bestyrelse må kigge på tiltag for at undgå dette i de kommende år. 
Likviditeten ser umiddelbart fortsat fornuftig ud, men denne indeholder også 
lønninger i det første halvår indtil der kommer kontingent-indtægter i august-
september. 
 

Kommentarer til regnskabet: 
- Anja spurgte til økonomien ift. ture til landsmesterskaber i Jylland, dette bliver 

yderligere behandlet under punktet Eventuelt. 
 
- Det blev nævnt at der kunne søges Penge til aktive medlemmer +65 år igennem 

Gribskov Kommune   
 
- Lars F kommenterede, at budgettet er konservativ anlagt ift. Sponsorindtægter, 

omkostninger fra SwimCamp m.v. 
 

- Kontingenter sættes op med gennemsnitligt 5% (har ikke været reguleret siden inden 
Corona-tiden). 

 
- Carsten J meldte at der er begrænset kapacitet ift. nye hold for de mindste svømmere 

men plads på hold i det store bassin. Der bliver kigget på overflytning mv. for at skaffe 
kapacitet på holdene til de mindste. 

 



- Normalt resulterer SwimCamp en indtægt på kr. 50.000 – 100.000,- men noget uventet 
givet et underskud i 2022, dette er ikke holdbart. 

 
Regnskab + Budget blev vedtaget enstemmig 

 
4. Behandling af indkomne forslag  

- Forslag til Vedtægtsændring fra Bestyrelses: kun én revisor til gennemkig af 
regnskabet. 
Forslaget blev enstemmigt vedtaget og skrives ind i vedtægterne. 

 
5. Valg af formand (Lars Frederiksen modtager ikke genvalg)   

- Nilas (far til Elias) foreslår sig selv som ny formand og klappet ind i som Ny Formand. 
 

6. Valg af kasserer (Charlotte Antonisen modtager genvalg) 
- Charlotte klappet ind som genvalgt Kasserer. 

 
7. Valg af øvrig bestyrelse.  

Der skal vælges 2 bestyrelsesmedlemmer for 2 år 
På valg er:  
- Tom Kühl - som blev klappet ind som genvalgt bestyrelsesmedlem. 
- Jan Seest Dam Mikkelsen - som blev klappet ind som genvalgt bestyrelsesmedlem. 
 

8. Valg af 2 suppleanter for bestyrelsen   
- Pernille (mor til Emil) valgt som suppleant til Bestyrelsen  
- Lasse (far til Laura) valgt som suppleant til Bestyrelsen  
Velkommen til de nye Bestyrelsesmedlemmer 

 
9. Valg af 2 revisorer 1 revisor og 1 revisorsuppleant   

- Jesper (far til Mikas) valgt som Revisor 
- Kathrine F valgt som Revisor-suppleant 

 
10. Valg af repræsentantskabsmedlemmer og suppleanter.  Formanden er født medlem af 

repræsentantskabet 
- Første møde den 15. marts kl. 19:00 (der er smørrebrød) 
- Nilas, Carsten K, Anja K, Malene, Søren J, Jan meldte sig til repræsentantskabet 

 
11. Eventuelt 

Der var en fin dialog omkring hvordan klubben kunne reducere nogle af de store 
omkostninger der er forbundet med at drive en K-afdeling: 
- Der fremkom forslag om, af alle forældre kunne bidrage økonomisk ifm. kørsel til 

stævner så klubbens kasse ikke bliver påvirket af dette. 
- Evt. højere bidrag fra svømmerne ift. tilmeldingsgebyr kunne supplere på 

indtægtssiden 
- Man kunne målrette sponsorater til specifikke stævner mv., sker allerede i vis grad. 
- Henrik (Asger) påpegede, at det er vigtigt at klubben fortsat kan rumme Alle børn og at 

vi hjælper hinanden på tværs ift. forplejning / overnatning m.v. 



Nilas (ny formand) konkluderede: Dette emne er et fokuspunkt for den nye bestyrelse. Der 
skal i samråd med forældre kigges på løsningsmodeller for dette i den kommende 
bestyrelses-periode. 
 
Mødet blev herefter afsluttet i god ro og orden  -  mange tak for fremmødet. 
 
Næste Bestyrelsers-møde afholdes torsdag den 9. marts 2023 kl. 18:00 – 19:30, hvor 
Bestyrelsen konstituerer sig. 
 
De bedste hilsner Bestyrelsen 

 

 

 

 

 

 


